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Protokół z XXIV sesji Rady Miejskiej w Ujściu                                                 

z dnia  14 października 2021 roku. 

 

Czas trwania sesji: 

9:00 –10:45 

Miejsce: 

Sala sesyjna Urzędu Miejskiego w Ujściu, Plac Wiosny Ludów 2. 

Obradom przewodniczyła: 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak. 

Liczba radnych biorących udział w posiedzeniu: 14 radnych. Nieobecny radny Roman Rożek – 

nieobecność usprawiedliwiona.     

W sesji udział wzięli: 

Radni Rady Miejskiej: 

  1. Budzińska Agnieszka  

  2. Graś Julian 

  3. Kin-Zdzierela Jolanta 

  4.  Maślak Jan 

  5. Parecki Henryk 

  6. Piechocki Andrzej 

  7. Mariusz Podgórski 

  8. Polarczyk Hubert 

  9. Ponicki Tomasz 

  10. Rzeczycka Grażyna 

  11. Sroka Jan 

  12. Skibiński Wojciech 

  13. Witczak Cecylia 

  14. Zachara Andrzej              

Pracownicy Urzędu Miejskiego:  

1. Roman Wrotecki – Burmistrz Ujścia                              

2. Beata Ima – Wiceburmistrz Ujścia                                       

3. Dorota Schwochert – Skarbnik Gminy i Miasta Ujście  
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Ad.1. Sprawy regulaminowe. 

a) Otwarcie sesji. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie 00:00:00 do 00:05:07 ) 

O godz. 900 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak na podstawie art. 20 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła obrady XXIV sesji Rady Miejskiej w 

Ujściu, witając pana Burmistrza Ujścia Romana Wroteckiego, panią Wiceburmistrz Beatę Imę, panią 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście  Dorotę Schwochert, oraz radnych Rady Miejskiej w Ujściu. 

 Lista obecności  stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 

       b) stwierdzenie quorum 

Przewodnicząca obrad oświadczyła, że na ustawowy stan 15 radnych, na sesji   uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał i wniosków. 

Przewodnicząca poinformowała również radnych o obowiązku przestrzegania danych osobowych, 

tajemnicy służbowej i skarbowej. 

Lista  obecności radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

      c)  przedstawienie porządku obrad: 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że  porządek obrad XXIV sesji  Rady Miejskiej w Ujściu 

otrzymali wszyscy radni.  Zaproponowała  zmianę  procedowania porządku obrad  i złożyła wniosek 

o przesunięcie punktu 2 i 3, tak,  żeby pkt 3 tj. przyjęcie protokołu z XXIII  sesji był procedowany 

jako pkt. 9,  a pkt. 3 tj. Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym jako pkt 10.  

Pozostałe punkty porządku obrad pozostają bez zmian, tylko ich kolejność przesunie się o dwie 

pozycje. Zapytała, czy ktoś ma jakieś inne wnioski, uwagi dotyczące  porządku obrad. Z uwagi na 

ich brak poprosiła o przegłosowanie wniosku w sprawie  zmiany procedowania porządku obrad.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie  14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  przyjęła  zmiany procedowania porządku obrad.   

Porządek obrad : 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji 

b) stwierdzenie quorum 

c) przedstawienie porządku obrad. 

 

2. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVI/187/2017 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia    29 

listopada 2017 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze oraz szczegółowych  warunków częściowego lub całkowitego zwalniania z opłat, jak 

również trybu ich pobierania – projekt nr 1.  

 

3. Projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków na terenie 

gminy Ujście – projekt nr 2. 

 

4. Projekt uchwały w sprawie oddania w najem, w drodze bezprzetargowej, na czas nieoznaczony 

lokali użytkowych znajdujących się  w budynku przystani rzecznej w Ujściu oraz budynku remizy 

OSP w Ujściu przy ul. Strażackiej 1 z przeznaczeniem do celów związanych z Ratownictwem 

Medycznym -  projekt nr 3. 
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5. Projekt uchwały w sprawie oddania w dzierżawę, w drodze bezprzetargowej na okres 20 lat, 

części nieruchomości oznaczonej nr ged.982/6 położonej w Ujściu - Osiedle Hutnika – projekt nr 4.            

                               

6. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy gminy Ujście z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok – projekt nr 5.                                    

7. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok – projekt nr 6.  

 

8. Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych – projekt nr 7.                      

9. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 15 lipca 2021 r.  

 

10. Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym.  

11. Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości – projekt nr 8.  

12. Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej  na 2021 rok -  projekt nr 9.   

13. Projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta  Ujście 

na lata 2021-2030 – projekt nr 10.   

14. Wnioski i interpelacje radnych. 

15. Zakończenie posiedzenia. 

      

Ad.2. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVI/187/2017 Rady Miejskiej w Ujściu z 

dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze oraz szczegółowych  warunków częściowego lub całkowitego zwalniania z 

opłat, jak również trybu ich pobierania – projekt nr 1.  

 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od 00:05:07 do 00:08:38). 

Pani Wiceburmistrz Beata Ima – jeżeli chodzi o uchwałę, o której tutaj pani Przewodnicząca 

powiedziała,  szczegóły dotyczące tej uchwały zostały przedstawione przez panią Kierownik 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na  wczorajszych posiedzeniach komisji, w związku 

z tym, Ja przedstawię sam projekt uchwały, a gdyby były ewentualnie jeszcze jakieś pytania, to 

postaram się wyjaśnić.  Podstawa prawna. § 1 W uchwale nr XXVI/187/2017 Rady Miejskiej w 

Ujściu z dnia 29 listopada 2017r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania z 

opłat, jak również trybu ich pobierania ( Dz. Urz. Woj. Wielkopolskiego z 2017r. poz. 7928), 

załącznik nr 1 otrzymuje brzmienie określone w załączniku do niniejszej uchwały.  § 2. Traci moc 

uchwała nr II/12/2018 z dnia 12 grudnia 2018r. zmieniająca  uchwałę nr XXVI/187/2017 Rady 

Miejskiej w Ujściu z dnia 29 listopada 2017r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwalniania z opłat, jak również trybu ich pobierania (  Dz. Urz. Woj. Wielkopolskiego z 2018r. 

poz.10220). § 3. Wykonanie uchwały powierza się  Burmistrzowi Ujścia. § 4. Uchwała podlega 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego i wchodzi w życie z dniem 01 

stycznia 2022r.  Dziękuję. 

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję, nie ma chętnych, 

zamykam dyskusję i przechodzimy do głosowania.  
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W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie  14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  zmieniającą uchwałę nr XXVI/187/2017 Rady 

Miejskiej w Ujściu z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz szczegółowych  warunków częściowego 

lub całkowitego zwalniania z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

( Uchwała nr XXIV/172/2021 z dnia 14 października 2021 r. stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.)  

Ad.3. Projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków na 

terenie gminy Ujście. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od  00:08:39 do 00:10:27). 

Pani Wiceburmistrz Beata Ima – projekt tej uchwały został dokładnie omówiony jak Państwo 

przyjmowali projekt regulaminu, który musiał być poddany opinii regulatora jakim jest Dyrektor 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Bydgoszcz. Projekt ten również został dokładnie 

omówiony przez pana Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Ujściu, w 

związku z tym przedstawię sam projekt uchwały. § 1.  Uchwala się regulamin dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie gminy Ujście, stanowiący załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. § 

2. Traci moc uchwała IV/35/2019 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 22 lutego 2019 r. w sprawie 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. § 3. Wykonanie powierza się Burmistrzowi 

Ujścia. § 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku    

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Dodam, że regulator żadnych uwag nie wniósł, tak 

więc, jest on zgodny z projektem, który Państwo przedtem przyjęli. Dziękuję.  

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, chciałam jeszcze nadmienić, że wczoraj 

odbyły się komisje, i wszystkie te uchwały były procedowane. Otwieram dyskusję, nie ma 

chętnych, zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie  14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzenia ścieków na terenie gminy Ujście. 

( Uchwała nr XXIV/173/2021 z dnia 14 października 2021 r. stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.)  

Ad.4. Projekt uchwały w sprawie oddania w najem, w drodze bezprzetargowej, na czas 

nieoznaczony lokali użytkowych znajdujących się  w budynku przystani rzecznej w Ujściu oraz 

budynku remizy OSP w Ujściu przy ul. Strażackiej 1 z przeznaczeniem do celów związanych z 

Ratownictwem Medycznym. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od 00:10:29 do  00:12:45). 

Pani Wiceburmistrz Beata Ima -  również ten projekt był szczegółowo omawiany, dodam tylko 

jeszcze raz, że dotyczy to stacjonowania karetki pogotowia. Wszystkim nam zależy, żeby ta karetka 

dalej funkcjonowała na terenie  naszej gminy.  § 1. Wyraża się zgodę na bezprzetargowe oddanie w 

najem n/w lokali użytkowych: pomieszczenia znajdującego się na pierwszym piętrze w budynku 

przystani rzecznej w Ujściu o  powierzchni 10,89 m2 z przeznaczeniem na siedzibę ratowników, 

pomieszczenia magazynu znajdującego się na parterze w budynku przystani rzecznej w Ujściu o  

powierzchni 5,63 m2, pomieszczenia łazienki z WC znajdującego się na parterze w budynku przystani 
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rzecznej w Ujściu o  powierzchni 7,60 m2, miejsca w pomieszczeniu garażowym remizy OSP W 

Ujściu o powierzchni 42,84 m2 (na stacjonowanie karetki pogotowia), na czas nieoznaczony, na rzecz 

Szpitala Specjalistycznego w Pile im. Stanisława Staszica, ul. Rydygiera 1, 64-920 Piła, NIP: 764-

20-88-098, REGON: 001261820, do celów związanych z Ratownictwem Medycznym – miejsce 

stacjonowania zespołu ratownictwa medycznego. § 2.Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Ujścia. § 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia.  

 

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję,  nie ma chętnych, 

zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie  14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  w sprawie oddania w najem, w drodze 

bezprzetargowej, na czas nieoznaczony lokali użytkowych znajdujących się  w budynku 

przystani rzecznej w Ujściu oraz budynku remizy OSP w Ujściu przy ul. Strażackiej 1 z 

przeznaczeniem do celów związanych z Ratownictwem Medycznym. 

( Uchwała nr XXIV/174/2021 z dnia 14 października 2021 r. stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie oddania w dzierżawę, w drodze bezprzetargowej na okres 

20 lat, części nieruchomości oznaczonej nr ged.982/6 położonej w Ujściu - Osiedle Hutnika – 

projekt nr 4.   

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od 00:12:46 do 00:14:28). 

Pani Wiceburmistrz Beata Ima -  również ten projekt był omówiony szczegółowo, dotyczy budowy 

balkonów przy budynku na Osiedlu Hutnika nr 5. Projekt uchwały. Podstawa prawna. § 1.Wyraża się 

zgodę na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę, na okres 20 lat, części nieruchomości oznaczonej nr 

geod. 982/6 o powierzchni 0,0087 ha  położonej w Ujściu - Osiedle Hutnika, na rzecz Osiedlowej 

Wspólnoty Mieszkaniowej Nieruchomości, Osiedle Hutnika 5, 64-850 Ujście, z przeznaczeniem na 

posadowienie na gruncie pali podtrzymujących balkony. Obszar i położenie nieruchomości 

przeznaczonej do dzierżawy określa załącznik do niniejszej uchwały.§ 2. Wykonanie uchwały 

powierza się Burmistrzowi Ujścia. § 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia. Dziękuję. 

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję,  nie ma chętnych, 

zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie  14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  w sprawie oddania w dzierżawę, w drodze 

bezprzetargowej na okres 20 lat, części nieruchomości oznaczonej nr ged.982/6 położonej w 

Ujściu - Osiedle Hutnika.  

( Uchwała nr XXIV/175/2021 z dnia 14 października 2021 r. stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu ). 

 

Ad.6.  Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy gminy Ujście z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 

ustawy  z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2022 rok – projekt nr 5.                                    

 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od  00:14:29 do 00:16:25 ). 
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Pani Wiceburmistrz Beata Ima -   projekt ten został poddany konsultacją społecznym  w okresie od  

28 września br. do 5 października br. Żadna z organizacji pozarządowej działającej na terenie naszej 

gminy nie zgłosiła do tego projektu uwag. Projekt  ten został również omówiony szczegółowo na 

wczorajszych posiedzeniach komisji.  § 1. Uchwala się  program współpracy gminy Ujście z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok, w 

brzmieniu, jak w załączniku do niniejszej uchwały. § 2. Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Ujścia. § 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia z mocą od dnia 1 stycznia 2022 r. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję,  nie ma chętnych, 

zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie  14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  w sprawie uchwalenia programu współpracy gminy 

Ujście z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 

rok. 

( Uchwała nr XXIV/176/2021 z dnia 14 października 2021 r. stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad.7. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od 00:16:26 do 00:18:06). 

Pani Wiceburmistrz Beata Ima -   również ten projekt był procedowany na posiedzeniach komisji. 

Chciałam dodać i podkreślić, że w dalszym ciągu chcielibyśmy kontynuować  działalność w zakresie 

punktu konsultacyjnego, bo on jest bardzo istotny dla naszych mieszkańców,  działalności tych dwóch 

świetlic środowiskowo-wychowawczych oraz profilaktyki, głównie w kierunku dzieci i młodzieży. 

Przedstawię projekt uchwały. § 1. Przyjmuje się  Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022 stanowiący załącznik do 

niniejszej uchwały. § 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Ujścia. §  3. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2022 r.  Dziękuję.      

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję,  nie ma chętnych, 

zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie  14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok. 

( Uchwała nr XXIV/177/2021 z dnia 14 października 2021 r. stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad.8. Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych – projekt nr 7. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od 00:18:07 do 00: 20:02 ). 

Pani Wiceburmistrz Beata Ima - projekt ten też był szczegółowo omawiany na komisjach, Ja tutaj 

chciałam podkreślić, że głównym zadaniem, jak gdyby tego zaliczenia do kategorii dróg gminnych, 

jest to, że jako gmina  będziemy mogli się ubiegać o środki   zewnętrzne na budowę tych dróg. Projekt 
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uchwały. §1.  Zalicza się do kategorii dróg gminnych następujące drogi wewnętrzne:  pkt 1. Drogę w 

Byszkach nr 130857 P   Byszki- łąki  na działce nr 201  długości 0,484 km; pkt  2. Drogę  w 

Mirosławiu  nr 130858P   Mirosław– Kopalnia piasku  na działce nr 222 długości 0,422 km ; pkt 3. 

Drogę na terenie Ujścia nr 130859P  Przejazd PKP - Bukaciarnia na działce nr 26  długości  1,322 

km.  § 2.1. Ustala się przebieg dróg określonych w §1 jak w załączniku. § 3. Wykonanie uchwały 

powierza się Burmistrzowi Ujścia. § 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej 

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Dziękuję.  

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję,  nie ma chętnych, 

zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie  14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych. 

( Uchwała nr XXIV/178/2021 z dnia 14 października 2021 r. stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

Ad. 9. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej z dnia 15 lipca 2021 r.  

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od 00:20:03 do 00:25:29). 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Zachara odczytał radnym informację dotyczącą 

protokołu z XXIII  sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 15 lipca 2021 roku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak poinformowała,  że protokół został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady Miejskiej oraz był wysłany do radnych  na skrzynki   e-mailem. 

Zapytała, czy ktoś z radnych ma uwagi dotyczące protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu. 

Radni  nie wnieśli uwag do protokołu z XXIII sesji. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu złożyła 

wniosek o przyjęcie powyższego protokołu bez odczytania. 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie  15 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  przyjęła  protokół z XXIII  sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 15 

lipca  2021 roku.  

( Informacja z XXIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Ad.10. Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od  00:25:30  do 00:55:15). 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki przedstawił informację o swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym tj. od 16 lipca 2021 roku do 13 października 2021 roku. Radni nie wnieśli pytań 

do przedstawionej informacji. 

Informacja Burmistrza stanowi załącznik  do niniejszego protokołu.  

Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości – projekt nr 8. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od 00:55:16 do 01:03:46 ). 

Pani Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – projekt był omawiany na komisjach, ja 

przedstawię stawki, które zostały przegłosowane na komisjach. Pani Przewodnicząca później 
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przedstawi jak poszczególne komisje głosowały. Projekt uchwały. Podstawa prawna. § 1. Określa się 

wysokość stawek podatku od nieruchomości:  pkt 1)   od gruntów: ppkt a) związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków 

–  0,99 zł od 1 m2 powierzchni;  ppkt b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami 

powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników sztucznych – 5,17 zł od 1 ha powierzchni; pkt c) 

pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego 

przez  organizacje pożytku publicznego -  0,48 zł od 1 m2 powierzchni, ppkt d)  niezabudowanych 

objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 października 2015 r. o 

rewitalizacji (Dz. U. z 2018 r. poz.1398 oraz z 2019 r. poz.730), i położonych na terenach, dla których 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę 

mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te 

rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął 

okres 4 lat, a w tym czasie nie   zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 3,40 

zł od 1 m
2
 powierzchni; pkt 2) od budynków lub ich części: ppkt a) mieszkalnych  – 0,83 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej; ppkt b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od 

budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 

24,49 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; ppkt c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 

w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym – 12,04 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 

ppkt d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 5,25 zł od 1 m2 powierzchni 

użytkowej; ppkt e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego: gospodarczych i innych – 7,08 zł od 1 

m2 powierzchni użytkowej; garaży  - 8,30 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; domów letniskowych i 

rekreacyjnych – 8,68 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; pkt 3) od  budowli  -  2,00 % ich  wartości 

określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy z 12 stycznia 1991 r. o podatkach i 

opłatach lokalnych (t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 1170 z późn. zm.) § 2. Z dniem wejścia w życie niniejszej 

uchwały, traci moc uchwała Nr II/11/2018 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 12 grudnia 2018 roku w 

sprawie podatku od nieruchomości (Dz. Urz. Woj. Wielk. poz. 10023). § 3. Wykonanie uchwały 

powierza się Burmistrzowi Ujścia. § 4. Uchwała  wchodzi  w życie  z dniem 1 stycznia 2022 roku i 

podlega opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Dziękuję.  

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak – dziękuję bardzo. Szanowni Państwo przedstawię teraz jak 

każda komisja Rady Miejskiej głosowała  nad projektem uchwały na wczorajszych  posiedzeniach.  

Wynik głosowania poszczególnych komisji stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak -  czy ktoś chciałby zabrać głos.  Otwieram dyskusję na ten 

temat, bardzo proszę, nie ma chętnych, w takim razie przystępujemy do głosowania nad  projektem 

uchwały. 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie  14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  w sprawie podatku od nieruchomości. 

( Uchwała nr XXIV/179/2021 z dnia 14 października 2021 r. stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

Ad.12.  Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej  na 2021 rok -  projekt nr 9.                                         

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od 01:03:47 do 01:08:35). 

Pani Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – projekt był dokładnie omówiony  na 

komisjach,  przedstawię sam projekt uchwały.  Podstawa prawna. § 1. pkt 1) w § 1  zwiększa się plan 
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dochodów o kwotę 276.309,91 zł do kwoty 35.992.392,39 zł, z tego: dochody bieżące w kwocie 

34.555.918,65 zł,  dochody majątkowe w kwocie 1.436.473,74 zł, zgodnie  z załącznikiem nr 1; pkt 2) 

treść załącznika nr 1 uchwały Nr XVIII/119/2020 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 10 grudnia 2020  

roku  zostaje zmieniona zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały; pkt 3) w § 2  zwiększa się  

plan wydatków o kwotę 276.309,91 zł do kwoty 38.393.544,24 zł, z tego: wydatki bieżące w kwocie 

34.210.276,61 zł, wydatki majątkowe w kwocie 4.183.267,63 zł, zgodnie  z załącznikiem nr 2;  pkt 4) 

treść załącznika nr 2 uchwały Nr XVIII/119/2020 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 10 grudnia 2020   

roku  zostaje zmieniona zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały; pkt 5) załącznik nr 3 

uchwały Nr XVIII/119/2020 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 10 grudnia 2020  roku określający 

dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej zleconych gminie i 

innych zadań zleconych ustawami w 2021 r. oraz dochody budżetu państwa związane z realizacją zadań 

zleconych jednostkom samorządu terytorialnego w 2021 r. zostaje zmieniony zgodnie z załącznikiem 

nr 3  do niniejszej uchwały;  pkt 6) załącznik nr 5 uchwały Nr XVIII/119/2020 Rady Miejskiej w Ujściu 

z dnia 10 grudnia 2020   roku określający zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu 

w 2021 roku zostaje zmieniony zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały;  pkt 7) załącznik nr 

6 uchwały Nr XVIII/119/2020 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 10 grudnia 2020   roku  określający 

plany przychodów i kosztów samorządowych zakładów budżetowych na 2021 rok otrzymuje nowe 

brzmienie  zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszej uchwały;  pkt 8) w § 10 zwiększa się  dochody z 

tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych  o kwotę 14.827 zł do kwoty 156.066 

zł i zmniejsza się wydatki na realizację programu profilaktyki  i rozwiązywania problemów 

alkoholowych o kwotę 12.501 zł do kwoty 121.514 zł oraz zwiększa się wydatki na realizację  programu 

przeciwdziałania narkomanii o kwotę 27.328 zł do kwoty 34.552 zł;  pkt 9) załącznik nr 9 uchwały Nr 

XVIII/119/2020 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 10 grudnia 2020  roku  określający plan wydatków na 

przedsięwzięcia realizowane w ramach funduszu sołeckiego na 2021 rok otrzymuje nowe brzmienie  

zgodnie z załącznikiem nr 6 do niniejszej uchwały. § 2. Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Ujścia.§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia. Dziękuję.  

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak -  dziękuję, otwieram dyskusję, czy ktoś chciałby zabrać głos,  

nie ma chętnych, zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania. 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie  14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2021 rok. 

( Uchwała nr XXIV/180/2021 z dnia 14 października 2021 r. stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

Ad.13. Projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta  

Ujście na lata 2021-2030 – projekt nr 10.         

   

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od 01:08:36 do 01:10:00 ) 

Pani Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – projekt  również był dokładnie omówiony  

na komisjach,  przedstawię tylko  sam projekt uchwały.  Podstawa prawna. § 1. Pkt 1) w § 1 załącznik 

nr 1 otrzymuje brzmienie załącznika nr 1 do niniejszej uchwały; pkt 2) w § 2 załącznik nr 2 otrzymuje 

brzmienie załącznika nr 2 do niniejszej uchwały. § 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 

Ujścia . § 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem  podjęcia. Dziękuję. 
 

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak -  dziękuję, otwieram dyskusję, nie ma chętnych, zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania. 
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W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie  14 głosami „Za”,   0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta  Ujście na lata 2021-2030.  

( Uchwała nr XXIV/181/2021 z dnia 14 października 2021 r. stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

Ad.14. Wnioski i interpelacje radnych.  

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od  01:10:01 do   01:44:28) 

Radny Mariusz Podgórski – dwa lata temu pisałem wniosek o ustawienie znaków na ulicy Ogrodowej 

i fajnie, że te znaki się tam pokazały, ale tutaj są sygnały mieszkańców i też, własne doświadczenia 

jednak wskazują, że  ta droga od Mirosławia, cały czas jest niebezpieczna i może taki wniosek – ja 

złożę,  też na piśmie oczywiście do końca tygodnia, ale już dzisiaj chciałbym zasygnalizować, może 

próg zwalniający w tamtym miejscu nożna by było postawić, bo, pan też pewnie tamtędy jeździ, ale 

wiele osób po prostu zamyka oczy i przejeżdża  w to skrzyżowanie, no, tak to wygląda z boku, także, 

może ten próg zwalniający by  spowodował, że jednak, te obawy mieszkańców ulicy Ogrodowej, 

zostały by tam w jakiś sposób uspokojone, bo wtedy każdy kierowca musiałby te 20 metrów przed 

skrzyżowaniem  zwolnić, mówię tutaj  o tym progu zwalniającym od strony Mirosławia, nie z żadnej 

innej strony.  Dziękuję.  

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – znaczy, jak najbardziej zamkniemy się tym wnioskiem, 

wiadomo, że to będzie opiniować jeszcze Policja i komisja w powiecie, ale prawda jest taka, że 

wszędzie tam, gdzie możemy zwiększyć bezpieczeństwo, to powinnyśmy to zrobić, tak więc 

zajmiemy się tym, ale oczywiście w przyszłym roku, w sensie wykonawczym.  

Radna Grażyna Rzeczycka – panie Burmistrzu, zostało zrobione oświetlenie na ul. Pilskiej od ulicy 

Spokojnej do budynku 39, brakuje jednej lampy, myślę, że na razie nie będę rozwijała tematu, 

dlatego, że nie oświetlony jest tylko ten wjazd do budynku i na ulicę, ale myślę, że to jakiś cel inny 

jest. Poproszę ewentualnie o słowo wyjaśnienia.    

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – w mojej informacji o pracy, nie przeczytałem, że podpisaliśmy 

też umowę na budowę tego oświetlenia, natomiast powiem tak, dla mnie, jednym z najważniejszych 

priorytetów w przyszłorocznym budżecie, jeśli nas będzie stać,  a ciągle wierzymy, że będzie, będzie 

kontynuacja tego oświetlenia w przyszłym roku, przynajmniej do torów-  przynajmniej, bo nie 

ukrywam, że chciałbym  doprowadzić do tego, jeśli będzie mi to dane, żeby, tak jak kiedyś mówiłem, 

połączyć Ługi z Ujściem, najpierw oświetleniem, a być może też i  tą ścieżką rowerową, bo te słupy, 

to tam było koszmarnie trudno posadowić, ten rów  jest tak głęboki, że, albo za blisko skrajni drogi, 

albo za rowem, dlatego, że w innym miejscy nie szło, ale też trzeba pamiętać, że my ciągle chcemy 

tam   wybudować  ścieżkę,  chcemy po prostu Ługi połączyć z Ujściem, a myślę, że w perspektywie, 

to też będzie kierunek Piła.  W przyszłym tygodniu spotykam się z Dyrektorem WZDW m.in. w 

sprawie tego projektu Jabłonowo - Kruszewo, ale też nie opuszczamy tutaj wiadomo Ujścia, góra-

dół, plus  jeszcze prowadzimy rozmowy,  bo gdzieś jeszcze śp. Stefan Piechocki – przecież to też 

była jego idea, wspominał o tym, żeby ta ścieżka powstała pomiędzy Ujściem a Byszkami. Ciągle 

tam naciskamy na Powiat, i Powiat złożył w Polskim Ładzie wniosek o finansowanie tej budowy, 

czy dostanie, tak jak w naszym przypadku, tego nie wiem, co do gminy Ujście, tutaj muszę 

wspomnieć, że też w Powiatowym Polskim Ładzie,  też są dwa remonty dróg, to jest odcinek w 

Ługach Ujskich i Jabłonowo - Węglewo,  ten brakujący, to na terenie naszej gminy, tam chyba na 30 

km łącznie złożyli, więc zobaczymy, czy środki na to dostaną, natomiast, tak jak mówię, dla mnie, to 
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jest jedna z najważniejszych spraw, jeśli chodzi o kwestie, w ogóle inwestycyjne   w przyszłym roku, 

no, bo serce się buduje, jak przez Ujście, wreszcie można przejechać na poziomie – może powiem w 

ten sposób, a jak tutaj rozbłyśnie koło pewnego marketu jeszcze to oświetlenie, ta mam takie 

wrażenie, ze niektórzy ludzie są na nas wkurzeni i te rolety pozakładali sobie lepsze w mieszkaniach, 

bo chyba za jasno mają, ale bezpieczeństwo jest podstawą - tak, także, proszę tam mieszkańców 

uspokoić, że to dla mnie jest sprawa naprawdę do finalizacji, ale przynajmniej do torów, ten projekt 

chcemy wykonać. 

Radna Grażyna Rzeczycka - dlatego nie rozwijałam tematu, bo wiedziałam, że na pewno plan jakiś 

tam dalszy jest tego, na pewno będę rozmawiała i uspokoję mieszkańców, tym bardziej, że oni, tak 

jak pan tam mówił, że bardzo niebezpiecznie było to wkopanie tego oświetlenia, ani nie ma chodnika, 

ani nie mają wody, ani nie mają praktycznie kanalizacji, Ja zaproponowałam, żeby złożyli wniosek o 

oczyszczalnie przydomowe, także nawet dziewczyn na dole pytałam, także, ten temat zakończę. W 

tym roku nie wnosiłam i nie będę wnosiła o naprawę parkingu przy boisku, no bo tu już zrobiłam się 

wyjątkowo nudna, ale, panie Burmistrzu, gdyby w ciągu roku tam jakieś pieniążki niewielkie zostały, 

to bym prosiła, żeby  gdzieś  na uwadze to mieć, mimo wszystko, tym bardziej, że „Agrolok” zrobił 

swój, a w między czasie stawiali tam swoje samochody, no i to nie było miłe,  tak więc  w ramach 

tam jakieś rezerwy, Ja od czasu do czasu w ciągu roku się przypomnę.  Jeszcze jedno pytanie, 

właściwie w tym roku planowałam  złożyć jeden wniosek, ale go nie złożyłam i nie złożę, ani w tym 

roku ani w kolejnym. W związku z tym, że miałam taki zamysł, żeby rozpocząć pracę na wyspie, 

zagospodarowanie wyspy, czy półwyspu, bo jeżeli będziemy mieli piękne mosty, to panie 

Burmistrzu, może w ramach – to już jako pan, niech to będzie z  pana inicjatywy,  rozpocząć, może 

wykupić tam, nie wiem,  dwie lub trzy działki, ogrodzić to, ale plan,  na zdobycie na to pieniędzy, bo 

jeżeli takie „worki” się posypały w pieniędzmi, których mamy dużo, nawet unijnych nie 

potrzebujemy, to może jak byśmy mieli  jakiś plan  zagospodarowania na niewielką architekturę, bo 

tam nie można żadnej dużej np. niech to będą ścieżki, ławeczki, niech to będzie skaj park, czy coś 

takiego, ale jak będą piękne mosty, a ten dół byłby zagospodarowany to,  Ja po prostu to widzę, ale 

to z panem będę rozmawiała ewentualnie w takich innych rozmowach i to był  taki jeden mój 

ewentualnie wniosek, który chciałam złożyć, ale w związku, że będą robione mosty, to nie będę 

wyskakiwała tutaj. Jeszcze jedno mam pytanie, kto zagospodarował tą działkę na Ogrodowej, tą, 

która była w ubiegłym roku zagospodarowana nieprawnie, a w tym roku widzę, że jest obsiana. 

Dziękuję bardzo. 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – tutaj, najpierw jeśli chodzi o kwestię tego j półwyspu, Ja nie 

ukrywam, że pewne sprawy tam były trzymane m.in.  dlatego, że się nie oszukujmy,, ta ogromna 

część sprzętu i maszyn będzie tam pewnie rozłożona, więc  my możemy przemyśleć  np. przystąpienia 

do planu, rewitalizacja lub czego  takiego w tym okresie, kiedy ta budowa będzie trwała. Natomiast 

jeśli chodzi o zajęcie tej działki, no to -  wiadomo kto, natomiast mamy prawomocne wydane 

zabezpieczenie  tej działki, natomiast, jak to powiedzieć, no mną się może nie przejmować, ale 

Sądem, no to trochę się dziwię. Niech Sądy o tym decydują, myślę, że my już tutaj swoją pracę  

wykonaliśmy, to jest nasz problem, mój czy tam, pracowników,  ale niech to Sądy rozstrzygają, no 

przykre  to jest, że gdzieś tam - nie tak, to powinno wszystko wyglądać.  

Radna Grażyna Rzeczycka – no właśnie, nie tak to powinno być, nie wiem, w jeden dzień było 

zebranie i na drugi dzień było zrobione i zasiane. Ja, no łudziłam się, może niepotrzebnie się łudziłam, 

że nie, że to się niestało, ale pojechałam  wczoraj zobaczyć, czy faktycznie jest tak obsiane, czy 

zostawione w kulturze.  

 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – Ja mam tylko jedną prośbę, żeby przez pryzmat tego jednego 

przypadku, nie oceniać całego środowiska i myślę, że tego nie robimy, bo gdzież wydawało mi się, 
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może wtedy gdzieś tam emocje grały rolę, itd., ale wygląda na to, że nie. Pozwólmy działać Sądowi, 

one  będą długo działały, ale my musimy przestrzegać prawa, no, smutna sprawa, trudno.  

 

Radny Hubert Polarczyk – panie Burmistrzu, na wstępie chciałbym podziękować, za te oświetlenie, 

które powstało na ulicy Starowiejskiej. Już to ładnie wygląda, myślę, że zawsze tam będą malkontenci 

którym tam będzie a to strona, kierunek nie pasował, ale ładnie praktycznie już cała ulica  do 

cmentarza jest oświetlona, więc dziękuję za to, natomiast, jeśli chodzi  o prośby, mam taką prośbę o  

wrzucenie w budżet przyszłoroczny oświetlenia na przystanku na Wybudowaniu w Kruszewie, nie 

wiem jak tam będzie rozmieszczenie lamp, ale jest tam przystanek i zatrzymuje się autobus i taka 

sytuacja z wczoraj, na moich oczach by zostało rozjechane dziecko, bo samochód, który jechał z 

kierunku Czarnkowa w stronę Ujścia, nie wiem, czy nie widział dziecka wychodzącego z autobusu, 

bo tam jest po prostu o godzinie 19  już dosyć mocno ciemno, jakby była jakaś lampa, to myślę,  że 

to bardzo mocno by poprawiło bezpieczeństwo, jeśli chodzi o ten przystanek. Druga sprawa to droga 

w kierunku Bronisławek, to jest droga powiatowa, o ile dobrze kojarzę, to tam gałęzie już na tyle 

wystają, że po prostu nie idzie już dwoma samochodami osobowymi przejechać, jakby była 

możliwość,  to do  Powiatu to zgłosić o przycięcie gałęzi, to będę wdzięczny. Dziękuję.  

 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – co do tej ostatniej sprawy,  to zgłoszenie zostało wystosowane 

do Powiatu, bo tam rzeczywiście w niektórych miejscach zrobiła się ściana z tych krzaków,  ten temat 

jest zgłoszony i myślę, że szybo Powiat go rozwiąże. Co do tej pierwszej sprawy, mówimy o 

Wybudowaniach ( tak), ten projekt oświetleniowy, który obejmuje  cały odcinek zamieszkały  przez 

mieszkańców Wybudowań, rozpoczniemy jego realizację właśnie od przystanku , czyli ta  umowa, 

która jest podpisana, ona rozpocznie się od przystanku i promieniście będzie się rozchodzić we 

wszystkich kierunkach, także, tam jest 6 lamp, przy przystanku jedna i kolejnych 5 lamp rozchodzi 

się.   

 

Radny Tomasz Ponicki – panie Burmistrzu, chciałbym złożyć podziękowania od Wspólnoty z 

Osiedla Hutnika za punkt  świetlny,  który był tak długo wyczekiwany przy śmietniku, i  na pewno 

ułatwi  tam mieszkańcom  funkcjonowanie na osiedlu i przy okazji chciałem przekazać taka 

informacje, odnośnie placu zabaw, jest tam taka sprawa, że korodują te belki drewniane na tych 

górnych partiach  tych placów zabaw, jakby ktoś mógłby  tam to zobaczyć wspólnie z Wspólnotą,  

czy tam nie dojdzie do jakiegoś, że tak powiem wypadku, może wyprzedzimy czas, żeby tam się nic 

złego nie stało. 

 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – tutaj jeśli chodzi o tą ostatnią sprawę, to,  tak, tam pewne 

elementy  trzeba wymienić,  natomiast moja propozycja, i jeśli zdolność finansowa budżetu będzie 

na tyle właściwa, moim zdaniem powinnyśmy tam podejść do całkowitej wymiany- po prostu. Nie 

da się Drodzy Państwo ukryć, że te drewniane zabawki w  tamtych latach, no siedem lat temu, pewne 

warunki spełniały,  ale trzeba podejść do tego tak jak podeszliśmy na Osiedlu Górnym, czyli metal, 

plastik, bezpieczeństwo. Doraźnie tam zadziałamy, natomiast jeśli nas będzie stać, no to podejdziemy 

w przyszłorocznym budżecie do kilku placów zabaw, być może też je umieścimy w Polskim Ładzie, 

bo tak naprawdę w kilku placach zabaw  dotyczy wymiana, no niektóre mają po 12 lat, tu się kłania 

plac w Nowej Wsi, plac w Mirosławiu przy Szkole, uzupełnić powinnyśmy w Bronisławkach ten plac 

zabaw, więc parę tych punktów jest, natomiast tutaj jak najbardziej doraźnie, ale jeśli nas będzie stać, 

to kompleksowo, jeśli nie od razu wszystko – tak,  bo pewnie tak nie będzie dobrze z budżetem, ale 

te podstawowe, gdzie ten ubytek jest i to zużycie największe, to powinnyśmy to wymienić, tam się 

zajmiemy teraz doraźnie, zobaczymy, co będzie z budżetem.  

 

Radny Julian Graś – panie Burmistrzu, pani Przewodnicząca, wysoka Rado, ja mam też taki wniosek, 

dlaczego nie zapraszamy przykładowo  Posłów, czy Senatorów, bo są też uwagi, propozycje  i byśmy  

się też chcieli więcej dowiedzieć jak to wszystko tam działa u góry, i na dole i byłyby na pewno  

ciekawe tematy, bo wniosków by było dość dużo i również też chciałem dodać, do tej  powiatowej 
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drogi, jak tutaj mój przedmówca mówił  na Bronisławki, na Marunowo, ale i  na drodze Parkowej 

tam, droga ta powiatowa została troszeczkę  tak oskubana z tych gałęzi, ale  konkretnie to nie było 

zrobione i dalej to przeszkadza  na tym chodniku gdzie mieszkańcy chodzą, a jest to bardzo ruchliwa 

droga, bo prawie większość tam mieszka, idą na cmentarz i te gałęzie naprawdę przeszkadzają, 

ponieważ właściciel parku wyraził zgodę, że można od środka wejść i konkretnie to obciąć , że to nie 

wychodziło przez tą siatkę, bo to idąc, kaleczy ludzi. Również chciałbym tutaj panie Burmistrzu 

wyjaśnić sprawę, ponieważ wczoraj pan Burmistrz mi zarzucił, że złożyłem wniosek – propozycje 

sołectwa Kruszewa na przyszłe inwestycje, i tu Burmistrz mówił, że na ok. 10 milionów, że takie 

mamy wymagania, Ja może to przedstawię,  bo radni to słyszeli i przeczytam może: dokończenie 

oświetlenia ul. Starowiejskiej na cmentarz, no wiadomo, że to już się robi i w przyszłym roku będzie 

zrobione, za do też już dziękuję, za tą część co została zrobiona. Również dokończenie oświetlenia 

ścieżki rowerowej, bo  w tym roku powstaną jedne lampy, na przyszły rok – uważam, że następne. 

Dokończenie oświetlenia ulicy Parkowej, tam do p. ….., tam wystarczą dwie lampy, to nie są duże 

pieniądze ( w razie możliwości). Położenie nowej nawierzchni na ul. Dworcowej do ulicy Lipowej, 

to właściwie, to jest odcinek 300 metrów, 400 do dworca, od dworca do ulicy Dworcowej, no to 

trzeba się z PKP dogadać i  tam już  właśnie pan Burmistrz mówił, tak trochę wesoło, Burmistrz 

mówił, żeby się dogadać.  Wyrównanie dróg na pola, to wiadomo, że to co roku się robi, choć w tym 

roku, to nie było  tam wszystko to zrobione. Wycięcie suchych i chorych drzew i podcięcie gałęzi. 

Myśmy ostatnio, dwa lata temu, chyba kilkanaście przyczep gałęzi wywieźli, bo myśmy sami to 

podcięli, i podejrzewam, że w przyszłym roku też, sami będziemy musieli to zrobić, to też nie są  

duże pieniądze. Utwardzić ulicę Rolną, bo tam były takie straszne dziury, to nawet na zdjęciach było 

widoczne,  to nie chodzi, że asfalt, ale po prostu pilnować tego, żeby tam mieszkaniec mógł dojechać, 

ponieważ  tam jak śmieciara jedzie  to tam dziury się wybijają. Montaż większej ilości małych 

pojemników na śmieci. To też jest prośba, ponieważ, jest tylko  parę tutaj centralnie,  a wzdłuż ulic 

nie ma. Mieszkańcy czy dzieci , młodzież kupią sobie coś tam do picia i oni z ta butelką, puszka do 

domu nie zajdą i rzucają na pobocza i to nieładnie wygląda, i myślę, że za nieduże pieniądze można 

to zrobić. Rozpoczęcie budowy sali gimnastycznej, hali gimnastycznej, no to wiadomo, że to będzie 

realizowane w czasie, ale to nie aż takie pieniądze na drugi rok.  Modernizacja i system melioracji 

przy skrzyżowaniu ulicy  Lipowej i Pilskiej. Tam jest taki dół, w tej chwili jest sucho, ale tam można 

by było z tej działki ładnie skorzystać, ponieważ zmeliorować to,  bo tam stoi woda i to jest duża 

działka, 2 h, centralnie w  Kruszewie, to można by było to sprzedać, jakieś przedsiębiorstwo mogłoby 

to kupić, bo to jest duża działka moim zdaniem.  Budowa nawierzchni ulicy Węglewskiej, no tam jak 

będzie budowa „Dino”  to myślę, że przy współpracy, można ten krótki odcinek też zrobić w 

przyszłym roku, czy za dwa lata i współdziałanie gminy z organizacjami pozarządowymi jak np., 

KGW. Kółka Rolnicze czy inne organizacje, gminne związki o charakterze finansowym w celu 

budowy partnerstwa i organizację imprez. No to chyba ta współpraca jest i będzie, jak będzie chodziło 

tam o coś, o parę złotych  na jakąś  imprezę czy na dożynki, to wiem, że gmina pomorze, ale tu, z tej 

propozycji nie wynika, żeby  10 milionów, bo tak sobie Sołtys wymyślił, czy Rada Sołecka i tutaj tak 

trochę Burmistrz przesadził przy radzie wczoraj i mi się wydaje, że to należałoby się wyprostować  

trochę.  Poza tym my robimy społecznie bardzo dużo. Nie chwaląc tu Kruszewa, ale czyny społeczne 

to u nas są, i tak jak mówię i gałęzie i drzewa, krzewy i porządek, i tak samo na boisku,    te myśmy  

już  dużo zrobili, teraz w sobotę, ksiądz proboszcz ogłosił, żeby mieszkańcy przyszli, tam gdzieś 

około 600 krzewów, chcemy zasadzić, 15 ton kamienia chcemy rozsypać, i przykryć włókniną, także 

my to wszystko robimy społecznie. Polbruk  z młodzieżą  na ścieżce rowerowej, może nie to tak 

trwale,  bo to bez cementu, przełożyłem prawie 50 metrów,  bo tam  nie szło już jechać, ani nie szło 

już iść, no,  ale nadal tam jeździ ten mały samochód co zbiera te śmieci i to tak pobocza się psują. 

Tak więc  tu masz wkład jest bardzo duży i należałoby to też uwzględnić i nieć to na uwadze, że z 

szczerego  serca to robimy, ta współpraca może być. Dziękuję bardzo.     

 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki - Ja tylko się odniosę do tej, no nie tylko do kwoty, panie  radny, 

Ja bardzo bym chciał, żeby to było mniej niż 10 milionów. Boję, się, że się mylę, ale to jest więcej i 

jeśli dostaniemy pieniądze na salę, to naprawdę będziemy trzymali się za serce, żeby kwota 
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przetargowa zmieściła się w tym, co było w kosztorysie.  Sala, to mówimy o minimum 7 milionów 

do pewnie 8 i daj Boże, żeby te 8 było ostateczne. Cichłabym się naprawdę mylić, żeby to było mniej, 

to by nam się to wszystko poukładało. Co do ceny dróg, to wystarczy że pan zobaczy, że 150 metrów  

asfaltu kosztuje na Towarowej w tej chwili, gdzie nie trzeba kanału technologicznych budować, na 

Węglewskie pewnie będzie trzeba, na Dworcowej pewnie będzie trzeba,  lub występować o 

odstąpienie do Ministra. Więc tutaj, boję się, że jak byśmy tutaj z ręką na sercu kosztorysy porobili, 

to może wyjdzie 9.998.000,00 zł i pan będzie miał rację, a może wyjść 11 miliomów i nie o to chodzi. 

Na pewno mnie zabolało w tych wnioskach to, ze nie zauważył pan w ogóle Bronisławek. A wie pan 

czego oni tam oczekują między innymi, to Ja panu powiem czego oczekują -  oczekują utwardzenia, 

przede wszystkim utwardzenia  tego terenu za tymi pomieszczeniami, które są przy Klubie i chcą 

utwardzenia drogi, wie pan o tym, teraz pan wie. Więc to nie jest tak, że tam gdzieś my o tym nie 

myślimy, aczkolwiek pan jako sołtys, o tych Bronisławkach, o tych ich oczekiwaniach powinien 

pamiętać i prosiłbym na przyszłość, że jak się występuje w imieniu, to o tych najmniejszych też 

należy  pamiętać,  a o miliony licytować się nie będziemy. Co do pojemników, to przecież macie 

fundusz sołecki, żaden problem, żeby w nim zaplanować  2-3 tysiące i mieć raz na zawsze  z tym 

święty spokój. Jak Ja bym był na pana miejscu, jakbym miał ciągle do Burmistrza i w „ na jego łaskę 

liczyć”, że będą te kubły czy nie, do Ja bym dawno  powiedział, a weź się chłopie, sam sobie je, że 

tak powiem uchwalę i tak będziesz je musiał kupić, i tak. Ile razy już pan o te kubły pytał, zwykłą 

zmianę, trzeba było zrobić w tego rocznym albo w przyszło rocznym  budżecie, kupić i postawić, coś 

z tym tam zrobimy na końcu, ale kurczę, pamiętajcie że macie fundusz sołecki i jakoś  gdzieś tam 

logicznie trzeba rozdysponować. Jeszcze jedna jest rzecz, oczywiście wiele tych wniosków jest 

zasadnych, i wiele z nich się zadzieje, ale gmina to jest 10 miejscowości, nie jedna i trzeba pamiętać 

o każdej, i życzę tej ziemi, żeby to się kiedyś spełniło, ale na razie nas nie stać na to, żeby w jednym 

roku czy dwóch zrealizować potrzeby wszystkie. Mówimy o kolektorze z Kruszewa do Jabłonowa, 

pan mówił o tym krótszym odcinku, on jest krótszy o kilometr do Czarnkowa. Szkoda, że nie ma 

Sekretarza, on przeszedł, że tak powiem sytuację w której jedna gmina się uzależniła od drugiej, jeśli 

chodzi o sprzedaż wody, gdzie w pewnym momencie zmienił się Wójt i tej gminie wypowiedziano 

umowę – na przykład i radźcie sobie sami, więc,  to co mnie zawsze mówiono i tutaj wielu radnych 

jeszcze pamięta kadencję 2010-2014, jesteśmy reprezentantem wszystkich i pewnie, że zawsze jest 

tak, jak to mówią, grabie grabą do siebie, i u siebie chciałoby się jak najwięcej, ale koniec w końcu, 

reprezentujemy wszystkich  i chyba  gdzieś tam  raz lepiej, raz gorzej nam to wychodzi, że się 

wspólnie staramy, żeby ci nasi mieszkańcy, te swoje potrzeby, w  mniejszym lub większym stopniu, 

po  woli,  bo po woli, ale, mieli zaspakajane. Dziękuję bardzo. 

 

Radny Jan Maślak – Ja mam dwie prośby, może informacje tylko, bo to już było mówione,  te nasze 

spowalniacze, czy coś, czy góra już ruszyła w tym kierunku  i druga sprawa, czy może uda się jeszcze 

w tym roku, naprzeciw przedszkola w stronę  byłej „ Gorzelni”, uzupełnić te nierówności, bo sama 

równiarka, ona równa jest,  ale  tak są chyba trochę  za głębokie, że  zaraz jak popada, to z powrotem  

wybijają się te dziury. Dziękuję.  

 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – jeśli chodzi o te spowalniacze,  to odpowiedzi jeszcze nie mamy, 

natomiast z tego co pamiętam, to jest chyba przyszłorocznym funduszu sołeckim, albo się mylę, więc 

realizacja w przyszłym roku, ale myślę, że tutaj Powiat problemu nie będzie robił i realizacja, 

podobnie,  jak tutaj na ulicy Ogrodowej, w przyszłym roku, natomiast jeśli chodzi o te uzupełnienia, 

my to uzupełnimy, natomiast pomysł jest taki, żeby raz na zawsze zrobić sobie, że tak powiem, z tym 

spokój,  chciałbym, jeśli będą środki, ale to pewnie nie będzie w uchwale budżetowej, tylko w trakcie 

roku budżetowego, żeby uzupełnić asfaltem, ten odcinek, gdzie był budowany  teraz chodnik,  bo on 

nam psuje wizerunkowo tą Nową Wieś,  jak się wjeżdża  i tam byśmy chcieli położyć asfalt i na tym 

króciutkim odcinku  pryz ty starym przedszkolu też, żeby raz na zawsze to rozwiązać. Czemy mówię 

o jednej i o drugiej, bo mi na taki krótki odcinek żaden wykonawca nie przyjedzie. W Jabłonowie, 

koło tych bloków, tam było ok. 50 metrów, to tylko dla tego, że budowali na Jabłonowie, no,  to się 

zgodzili, żeby to podjąć, bo to są dla nich za małe pieniądze. Taj jak, może dzisiaj rano Państwo 
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czytali, wykonawcy, nie będą w stanie zrealizować tego wszystkiego, co jest planowane w ciągu 

najbliższych 6, 7 latach, nie ma ludzi, jest jeszcze dużo większe zagrożenie, czyli ceny materiałów 

budowlanych. To, że będzie 20 mld, potem za chwilę kolejne 20 mld ok, natomiast nie będzie z kim 

budować i cent będą tak wysokie, że  - jak to mi jeden z wykonawców powiedział, nie tak dawno, 

dwa miesiące temu, za dwa lata, Was nie będzie, na nas stać. Nie będziecie mieli pieniędzy, żeby 

nam zapłacić, czemu,  bo  ja muszę pracownikom  tyle zapłacić, że mnie po woli na to nie stać i oby 

się to nie spełniło, ale  coś tam doraźnie pomyślimy o tych dziurach. 

  

Radny Julian Graś – jeśli mowa o tych spowalniaczach, myśmy na ulicy Lipowej robili ten asfalt, to 

też był taki wniosek, żeby zrobić spowalniacz, ale żadna rodzina nie chciała, żeby koło ich budynku 

był, wiadomo, jakie to są wstrząsy, drugi przykład – Bronisławki, zrobiłem zebranie, jedno, drugie w 

Bronisławkach i też chcieli, krzyczeli, bo tam  przedsiębiorstwo właśnie jedzie z tymi beczkami 

dużymi, z paszą i z  samochodami ciężarowymi, ale nikt nie chciał koło siebie i wyszło, że niestety 

nie będzie. Ja uważam, że spowalniacze, to tylko zagrażają, bo są wstrząsy jeszcze większe koło tych 

budynków, także, jestem za tym, żeby tego nie robić, a w kwestii formalnej, chciałem tu panu 

Burmistrzowi powiedzieć, chodzi o te śmietniki, Myśmy z  Rady już dawno byśmy zakupili, ale tu 

była w Urzędzie taka odpowiedź, kto za wywóz będzie płacił,  bo byśmy mogli sobie zaplanować, 

przecież, całkiem lekko, ale kto będzie za to płacił, bo to kosztuje, i kwestia tego, właśnie, bo Rada 

chyba płacić by nie musiała, skoro by były zamontowane – nie, a tu było powiedziane, że nie ma na 

to pieniędzy. Dziękuję.  

 

Radny Jan Sroka – panie Burmistrzu, ja chciałbym wrócić do sprawy chodnika przy „Polskich 

chacie”. Po prawej stronie jest naprawiony ten wjazd, na terenie chyba właściciel sklepu jest 

paczkomat, przez ten chodnik samochody, już wcześniej tam wjeżdżały, a tam są już takie koleiny, 

nie wiem, może na 30 cm, tam jak za chwilę popada i  przyjdzie mróz i tam ktoś mogę złamie,  to 

będzie problem no, nie wiem, albo zrobić porządny wjazd, bo tam samochody wjeżdżają  do 

paczkomatu i jak jest nawet pogrzeb, to na  tym placu samochody ustawiają.  Już może całego nie 

wymieniać, ale chociaż to wrażliwe miejsce tam podnieść, naprawić. Dziękuję bardzo. 

 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – mamy  rozmowę z jednym z wykonawców, jeszcze w 

październiku chcielibyśmy to usunąć, Ja o tym pamiętam. 

 

Radna Cecylia Witczak -  panie  Burmistrzu, Ja byłam w Nowej Wsi  na pogrzebie i na moich oczach 

przewróciła się kobieta , nie wiem, czy radny Maślak będzie wiedział, jak jest chodnik i się 

przechodzi przez drogę na cmentarz, tam jest niżej chodnik niż droga, no, wybiła by sobie kobieta 

zęby.  Ja nie wiem, czy tam nie zrobić, takiego  uskoku, może, betonowy czy coś takiego, no trudno 

mi jest powiedzieć, ale tamten odcinek jest bardzo niebezpieczny. 

 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – ale, mówimy o chodniku, który jest już bezpośrednio przy 

przejściu przez drogę powiatową ( tak) , ale przy boisku przy „Orliku” czy przy drodze powiatowej. 

 

Radna Cecylia Witczak –  przy drodze powiatowej. 

 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki  -  dobrze, to potem, jakby mi pani wskazała,  w którym to jest 

miejscu, to my to zgłosimy, to potencjalne obniżenie.  

 

Przewodnicząca obrad Cecylia Witczak -    czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos, nie widzę, w takim 

razie przechodzimy na następnego punktu . 
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Ad.20. Zakończenie posiedzenia. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie  od  01:44:29  do 01:45 ). 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak  -  w związku z wyczerpaniem 

porządku obrad, zamykam XXIV sesję Rady Miejskiej w Ujściu, dziękuję wszystkim za 

przybycie i wszystkiego dobrego życzę wszystkim, dużo zdrowia.  

Zakończenie XXIV sesji Rady Miejskiej w Ujściu o godzinie 10:45. Imienny wykaz 

wszystkich głosowań w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

 

G. Chułek          Przewodnicząca   

              Rady Miejskiej w Ujściu 

    

        /-/ Cecylia Witczak 

 

 

 


